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SPRÁVA PREZIDENTA O ČINNOSTI SLOVENSKEJ PLAVECKEJ FEDERÁCIE

ZA OBDOBIE OD 04.05.2023 DO 29.04.2024

ÚVOD

Vážené kolegyne, kolegovia a priatelia plaveckých športov,

úvodom si vám dovolím tak ako po minulé roky všetkým srdečne poďakovať za prácu, ktorú ste
odviedli od poslednej Konferencie SPF, nebolo jej málo a podmienky tiež neboli vždy ideálne, no
napriek tomu sme dokázali spoločne zabrať a prejsť všetkými nástrahami až do úspešného konca.
Bola to naša spoločná tímová práca a preto vždy keď sa niekomu z nás niečo skvelé podarilo,
prirodzene sme sa tešili všetci a zdieľali sme spoločnú radosť z úspechov. Žiaľ iné je to niekedy pri
našich neúspechoch, veľa krát ostávame sklamaní a smutní sami a každému z nás by práve
v týchto chvíľach pomohli nie len slová útechy, ale aj spoločné povzbudenie a pomoc nájsť cestu
späť. Sila kolektívu má v športe, ale aj v bežnom živote magickú moc, dokáže mobilizovať jedinca
k neskutočnej energii a sile prekonávať aj tie najťažšie prekážky a limity, no pri jej absencii, alebo
dokonca inej ako konštruktívnej kritike dokáže človeka natoľko znechutiť, že aj ten najschopnejší
a najtalentovanejší športovec, či športový funkcionár začne o sebe pochybovať a pomýšľa nad
zmyslom svojej kariéry a dokonca nad jej ukončením. Každý z nás za uplynulý rok určite osciloval
na maxime alebo minime sínusoidy vo svojich športových, či pracovných výkonoch, čo sa
odrazilo na jeho emocionálnej úrovni popísanej vyššie. Ak cítime za svojim chrbtom podporu
väčšej časti kolektívu nie iba v dobrých, ale hlavne v zlých časoch, sme na správnej ceste. Aj malá
časť kolektívu môže svojou činnosťou rozdúchať oheň, vplyvom ktorého môže v našich
spoločných vzťahoch vzniknúť na dlhé roky spálenisko. Týmto úvodom som chcel poukázať na
krehkosť našich vzťahov, ale aj na silu tímovej práce, ktorá vždy prináša skvelé výsledky.

Všetky rozhodnutia vrcholných orgánov SPF sú naše spoločné rozhodnutia, pri ktorých
dbáme v prvom rade na vytvorenie kvalitných podmienok pre našich športovcov a členov, čo je
našim spoločným primárnym cieľom. SPF nie je prezident, SPF nie je časť ľudí vo výkonných
orgánoch alebo na sekretariáte, jeho súčasťou sme všetci, každý jeden člen a preto ak kritizujeme,
nadávame na SPF, alebo dokonca posielame sťažnosti na najvyššie kontrolné, štátne, či súdne
orgány bez snahy o komunikáciu, znižujeme kredit celej organizácie a nadraďujeme svoje osobné
ciele nad ciele, ktorými sú potreby našich športovcov. Uplynulé roky sú možno aj vplyvom covidu,
inflácie, či ekonomickej krízy rokmi vážneho naštrbenia vzájomnej úcty a dôvery, čo kopíruje
úroveň vzťahov celej spoločnosti v našej krajine. Musíme sa však spoločne snažiť, aby sa naše
negatívne pracovné vzťahy, ak sa už vyskytnú, nedotkli našich športovcov. Vážme si jeden
druhého, vzájomne si viac pomáhajme a menej kritizujme. Sme jedna športová rodina.

COVID STRIEDA EKONOMICKÁ A VZŤAHOVÁ KRÍZA V SPF

Nebudem už spomínať covidové roky a infláciu vplyvom vojny u našich susedov, ktoré
zanechali v každom klube a tým aj v celej SPF svoje stopy, budem sa v úvode venovať skôr témam,
ktoré významne ovplyvnili júlovú zmenou rozpočtu, ku ktorej nemuselo dôjsť, ak by sa namiesto
súdu s SPF, dohodli dva vodnopólové kluby medzi sebou. Aby delegáti a členská základňa
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pochopili pravé príčiny problémov v rozpočte SPF a neboli informovaní iba jednostranne, je
potrebné poznať základný pôvod sporu, ktorý vyústil do poškodenia SPF a jej dobrého mena, ako
aj členov Rady SPF. Ako prezident SPF a štatutár organizácie som sa v prvom rade sústredil so
svojim tímom na zažehnanie problémov a adekvátne zabezpečenie športovcov. Ak sa však
zamyslíte nad tým, kto chránil práva a integritu športovcov a neustúpil ani po opakovaných
atakoch a kto z tohto sporu finančne získal a využil vytvorenú kauzu ako zbraň, získate
komplexnejší obraz o celej kauze. Vzťahová a finančná kríza SPF začala rozhodnutím Športového
arbitrážneho súdu CAS v Lausanne, doručeným 22.08.2019, ktorý v konaní rozhodol v neprospech
SPF a prospech športovkyne synchronizovaného plávania V. R. Prehratý spor stál SPF 51.257,96
Eur. Vrátenie sa do roku 2019 je potrebné z dôvodu chápania súvislostí medzi jednotlivými
kauzami, ktoré majú úzke personálne prepojenie a sú dôvodom na časté podávanie podnetov na
rôzne organizácie – Vládny audit, HKŠ, ministerstvo ŠVVaŠ, inšpektorát práce. Spor
vodnopólového klubu ŠKP Modrí draci Košice s materskou organizáciou SPF, ktorý vyústil až do
Súdnej exekúcie a následného finančného postihu SPF sa začal v rovnakom roku ako spor „CAS“ -
30. augusta /piatok/ roku 2019, kedy prezidenta SPF požiadalo listom hromadne 54 členov ŠKP
MD o zrušenie členstva v SPF z dôvodu opakovaného porušovania Stanov ŠKP Modrí Draci Košice,
netransparentného financovania a neochoty komunikovať o ďalšom napredovaní klubu, rovnaká
žiadosť bola adresovaná matrikárke SPF. Nakoľko sa jednalo o hromadné vystúpenie členov z SPF
/takýto prípad nebol v SPF nikdy evidovaný/ a dôvody na vystúpenie/neskôr prestup z SPF sa
týkali klubu ŠKP MD, nie SPF, prezident SPF ihneď na nasledujúci pracovný deň 2.9.2019
/pondelok/ zvolal mediačné stretnutie so zástupcami rodičov uvedených členov za účasti
viceprezidenta VP, bývalého a súčasného prezidenta ŠKP MD s cieľom vzájomne sa dohodnúť na
postupe tak, aby športovci ostali naďalej v SPF a riešili svoje práva v zmysle zákona o športe na
klubovej úrovni. Zástupcovia rodičov a športovcov argumentovali tým, že nie sú ochotní platiť
výchovné za prestup do sesterského klubu ŠKP plávanie, zvlášť keď im klub ŠKP MD nijako
finančne neprispieval. Na uvedenom stretnutí boli vysvetlené zo strany SPF možné negatívne
následky pre športovcov a to porušenie integrity a práv športovcov na súťaženie, ako aj nutnosť
vrátiť sa najskôr až o 6 mesiacov /v zmysle Stanov/ späť do ŠKP MD pri opätovnej registrácii do
SPF. Zástupcovia športovcov po oboznámení sa so skutočnosťami požiadali prezidenta SPF
a viceprezidenta VP o stiahnutie nimi pozastavenej žiadosti o vystúpenie z SPF a dňa 3.9.2019
doručili späť vzatie žiadosti o zrušenie členstva v SPF. Napriek tomu dňa 04.09.2019 štatutár ŠKP
MD listom adresovaným matrikárovi SPF žiadal o zrušenie registrácie 54 členov SPF za združenie
a zrušenie členstva 54 členov v SPF proti ich vôli a bez súhlasu športovcov, resp. ich zástupcov.
Na základe vyššie uvedeného konania prezident SPF obratom dňa 5.9.2019 požiadal p. Sepešiho
zakladateľa skupiny tvorcov zákona o športe UČPS o výklad k prípadu a o nezávislé posúdenie
prestupového poriadku vodného póla SPF, ktorý bol v tom čase v rozpore so Zákonom o športe
v dvoch rovinách (§95 ods. 1. písm. p), v spojení s §98 ods. 1. a §66 ods. 3 písm. c, za čo bol
zodpovedný v danom čase zmluvný právnik SPF a člen Rady za legislatívu a právo ! Dňa 6.9.2019
p. Sepeši emailom odpísal prezidentovi SPF a v kópii vtedajšiemu členovi Rady za legislatívu
a právo, ako aj kontrolórovi SPF s nasledovným textom: „Prestup športovca bez zmluvy a úhrada
výchovného za takého športovca musia byť upravené v predpisoch zväzu ako dva od seba
nezávisle procesy, a ak by tak aj nebolo (ako napr. v prípade SPF), zväz je povinný prednostne
aplikovať zákon o športe, a nie ustanovenie svojho interného predpisu, ktorý je v rozpore so
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zákonom. Športovec bez zmluvy musí mať možnosť upravenú v predpisoch zväzu a aj fakticky to
tak musí fungovať bez ďalších obmedzujúcich podmienok - slobodne prestúpiť do iného klubu a
športovať. Po uskutočnení prestupu športovca bez zmluvy, je následne táto skutočnosť dôvodom
pre to, aby prebehol ďalší nadväzujúci ale úplne nezávislý proces spravidla tiež viac či menej
podrobne upravený predpismi zväzu (každý šport to má inak), ktorým je vysporiadanie všetkých
vzťahov súvisiacich (dotknutých) s prestupom vrátane úhrady výchovného, riešenia sporu o jeho
výšku (orgán na riešenie sporov) a zabezpečenia uspokojenia nároku oprávneného klubu
(disciplinárna komisia). Inak sa národný športový zväz vystavuje hrozbe straty spôsobilosti
prijímania verejných prostriedkov !!! Podľa §102 ods. 1 Zákona o športe je Národný športový zväz
povinný zosúladiť svoje stanovy a predpisy podľa § 5 ods. 3 a 4 s týmto zákonom najneskôr do 30.
júna 2016“ - koniec citácie emailu p. Sepešiho.

Z vyššie uvedeného vyplýva, kto nesie zodpovednosť za protiprávny stav riešenia sporu.
Ďalšie zastupovanie SPF v danom spore bolo prostredníctvom právneho zástupcu prof. JUDr.
PhDr. Tomáš Gábriša, PhD., LL.M., MA, ktorý viedol prípad od začiatku a nakoľko som v danom
prípade zaujatý, nebudem sa k nemu konkrétnejšie vyjadrovať.

Konaním určitých osôb však došlo k zásahu do mojich osobnostných práv a k porušeniu
osobnej integrity, dovolím si upozorniť členov SPF, že neznámy páchateľ sa v záujme svojich
cieľov destabilizovať vedenie SPF nabúral do pracovného počítača a mobilného zariadenia
prezidenta, do emailového konta predsedu disciplinárnej komisie a rozhodovacej rady – všetky
útoky boli nahlásené zmluvnej IT firme SPF a vieme ich na požiadanie orgánov činných
v trestnom konaní doložiť. Po zistení viacerých hackerských útokov bol prezident nútený
v mesiaci apríl vymeniť „napadnutý“ za nový počítač. V roku 2022 bol do elektronickej schránky
SPF doručený Exekučný titul v prípade Modrí draci, pričom som bol presvedčený, že to bolo z ich
strany iba zastrašovanie, nakoľko základ sporu bol v rozpore so zákonom. Pre vašu informáciu,
druhý štatutár SPF mal rovnako prístup do elektronickej schránky SPF a bol prezidentom
informovaný o hackerských útokoch na jeho zariadeniach, ako aj o výmene počítača, preto
poukazovanie na zanedbanie povinností prezidenta považujem za zámernú a cielenú diskreditáciu.
Priamym dôkazom hackerskej činnosti je pre delegátov známe online hlasovanie pri mimoriadnej
Konferencii v dňoch od 26.7. do 29.7. 2022, kde hlasovanie bolo spustené na už spomínanom
hacknutom počítači prezidenta, ktorý si po nástupe prevzala nová zamestnankyňa sekretariátu
a netušiac že tento je naďalej sledovaný spustila hlasovanie. Zásahom do hlasovania došlo
následne k zneužitiu hlasovacieho práva väčšiny delegátov mimoriadnej Konferencie. Vyššie
uvedené incidenty boli nahlásené na polícii a podané boli dve trestné oznámenia na neznámeho
páchateľa.

Scenár odvolania prezidenta SPF bol pripravovaný v apríli roku 2023, stotožnenie osôb
zodpovedných za diskreditáciu prezidenta je možné cez podávané podnety.

Vďaka intenzívnej komunikácii členov Rady SPF s vtedy aktuálnym ministrom ŠVVaŠ,
ktorý získal relevantné informácie k celej kauze sa nakoniec podarilo zachrániť financie v sume
viac ako milión Eur, ktoré boli prerozdelené klubom. Dovolím si touto cestou poďakovať vám
všetkým delegátom SPF, ktorí ste na mimoriadnej Konferencii uprednostnili športové ciele celej
SPF pred záujmovými cieľmi skupiny ľudí, ktorí boli dokonca predtým vo vedení SPF resp.
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kontrolných orgánoch a neváhali používať také prvky diskreditácie, ktoré hrubo zasahujú do
osobnostných práv a integrity človeka. K postupu konania sekcie športu ministerstva ŠVVaŠ vo
veci pozastavenia štatútu prijímateľa verejných zdrojov v neprospech SPF sme podali správnu
žalobu. Mojim cieľom nie je podrobne popisovať celú kauzu a zaťažovať vás negatívnou energiou,
ktorá sa prelína celou spoločnosťou, snažím sa iba nastaviť zrkadlo konkrétnym ľuďom.

Uplynulý rok však priniesol aj pozitívne výsledky našich športovcov uvedených vo
Výročnej správe SPF za rok 2023, ktoré vyvážili všetko negatívne v SPF a to považujem za
správne. Dovolím si pochváliť a vyzdvihnúť na druhej strane tímovú prácu športovcov, trénerov
a realizačných tímov na vrcholných podujatiach, ktoré priniesli až nečakané výsledky, ktoré boli
dokonca lepšie ako v predcovidových rokoch. Za ďalšie veľké pozitívum hodnotím konsolidáciu
vzťahov v sekcii synchronizovaného plávania, ktoré sa s novým vedením pustilo do práce
a výsledky ich snaženia im prinieslo zaslúžené ovocie a veľmi pozitívnu prezentáciu športu.
V sekcii vodného póla sa zástupcom klubov s povereným staronovým viceprezidentom rovnako
podarilo vyčistiť vzťahy a novým personálnym obsadením pozícií na sekretariáte SPF a novými
trénerskými kádrami pozdvihli nie len úroveň ich práce, ale aj výsledky a opäť sa ako jedni z mála
kolektívnych športov kvalifikovali na ME v ženskej aj mužskej kategórii. V sekcii diaľkového
plávania sa síce potrápili s výrazne zníženým rozpočtom, vďaka krátenému rozpočtu a finančne
náročnej organizácii jedného z kôl Európskeho pohára, tento však zanechal veľmi dobrý dojem na
všetkých účastníkov a odprezentovali sme sa ako krajina, ktorá dokáže organizovať podujatia na
vynikajúcej úrovni, za čo patrí vďaka všetkým, ktorí sa na organizácii podieľali.

Záverom si dovolím vysloviť pozitívne hodnotenie aj najväčšej sekcii SPF - plávania, kde
sa urobilo za predchádzajúci rok množstvo skvelej práce, čoho dôkazom sú športové výsledky
početnej skupiny mladých, ale aj ostrieľaných plavcov na vrcholných podujatiach. To všetko by
nemohlo fungovať bez zanietenosti zväčša dobrovoľných trénerov, funkcionárov ale aj rozhodcov.
Najväčší kus práce v stabilizácii rozpočtu na rok 2023, ale aj v zavedení nových prvkov vo
financovaní reprezentácie odviedla v tom čase Radou SPF poverená manažérka reprezentácie
Martina Moravcová Valko, ale moje poďakovanie patrí všetkým členom sekcie plávania.

Ekonomiku SPF sme napriek katastrofickým prognózam určitých ľudí zvládli bez väčších
problémov, za čo sa chcem poďakovať všetkým členom sekretariátu SPF, ktorí pracovali
s množstvom nadčasov bez akejkoľvek odmeny, napriek tomu že sme čelili množstvu osobných
atakov. Moje poďakovanie za stabilizáciu ekonomiky patrí aj dobrovoľným členom Rady SPF
a našim právnikom, ktorí nás dokázali podržať a usmerniť aj v najťažších chvíľach a v
neposlednom rade našim reprezentantom a ich trénerom, že pochopili situáciu a sústredili sa viac
na svoju prácu ako na naše finančné a osobné spory.

DOMÁCA A ZAHRANIĆNÁ SPOLUPRÁCA, GRANTY

V roku 2023 sme pokračovali v spolupráci so sekciou športu ministerstva školstva, kde
sme získali grant na projekt financovaný ministerstvom ŠVVaŠ spolu s SPF pod názvom „Školský
šport“. Z ministerstva ŠVVaŠ sme na tento dostali spolu 20 160,- Eur, ktoré sme použili pre 1200
detí z 86 škôl po celom Slovensku. Tento projekt bol najskôr ohrozený pozastavením všetkých
dotácií pre SPF zo známych dôvodov, nakoniec sa nám podarilo po úspešných rokovaniach
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zorganizovať záverečné finále v Šamoríne, ktoré prilákalo do plaveckého športu ďalšie nové
talenty. Spolu s World Aquatics a ministerstvom športu pracujeme na implementácii programu
Learn to swim na školách.

Po vzniku nového Ministerstva cestovného ruchu a športu sme boli prijatí ako jedni z
prvých novým ministrom p. Keketym a štátnym tajomníkom pre šport p. Krišandom, kde sme
dostali prísľub na užšiu spoluprácu vo viacerých projektoch. Ďalšie spoločné stretnutie je
naplánované na mesiac máj spolu s prezidentom European aquatics p. Antoniom Silvom.

Na poli medzinárodných kontaktov sme v roku 2023 a 2024 pokračovali v spolupráci
s čelnými predstaviteľmi WORLD AQUATICS - prezident Husain al-Musallam a EUROPEAN
AQUATICS, prezident Antonio Silva, ktorí opakovane osobne navštívili Slovensko a stretli sa
s vedením SPF. Medzinárodné vzťahy a spoluprácu s partnermi SPF má na starosti generálny
sekretár SPF, ktorým je Ivana Lange, jej príchodom sa na poli diplomacie urobilo množstvo
viditeľnej práce v prospech SPF. Nadštandardné vzťahy máme naďalej aj s novým vedením
Českého zväzu plaveckých športov. Martina Moravcová Valko je aktívnou členkou technickej
komisie WA, ktorú už automaticky pozývajú na každé majstrovstvá sveta a medzi prvými dostala
nomináciu na OH v Paríži, čo je ocenením jej práce a zároveň pozitívna prezentácia SPF. V oblasti
grantov WA sme aj v roku 2023 získali 30 tisíc USD, ktoré boli v tomto roku použité na
sústredenia diaľkových plavcov a organizáciu EP v diaľkovom plávaní. V danom roku sa nám
nepodarilo získať grant FPD vo výške 10 tisíc Eur z dôvodu nestabilnej situácie v SPF, rovnako ako
tomu bolo v roku 2019. Dovolím si citovať podstatnú časť odpovede členov predstavenstva na našu
žiadosť: „ ...Vnútorné konflikty v SPF, ako aj množstvo disciplinárnych a súdnych konaní v nás
vyvolávajú veľké znepokojenie. Našim primárnym spoločným záujmom by malo byť sledovanie
záujmov športovcov. Oveľa viac by sme sa mali sústrediť na pochopenie potrieb športovcov, ako na
smernice, vnútorné predpisy a disciplinárne konania....“ Medializované články, ktoré podsúvali
konkrétni členovia redaktorovi denníka Aktuality.sk boli v zmysle Stanov SPF poškodením
dobrého mena SPF a jeho členov. To všetko malo dopad na získavanie nových partnerov SPF, ktorí
si overujú dôveryhodnosť sponzorovaných subjektov.

PODNETY A KONTROLY

Na základe podnetov vlastných členov SPF boli vykonané tieto kontroly zo strany HKŠ:

1. Podnet na HKŠ a ministerstvo ŠVVaŠ - Žiadosť o vykonanie kontrolnej činnosti
2023/8588:3-A9060
Podávateľ :
Mgr. Milan Oršula – člen SPF

2. sp. zn. č. HKŠ-2023/41 - Kontrola dodržiavania právnych predpisov, predpisov a
rozhodnutí športovej organizácie v súvislosti so športovou činnosťou podľa § 61 ods. 1
písm. h) zákona č. 440/2015 Z.z. o športe a o zmene a doplnení niektorých zákonov v
znení neskorších predpisov.
Podávatelia :
1. IUVENTA AQUATIX, o.z. - Veronika Strapeková
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2. Klub športového potápania ŽRALOK, o.z. – Pavol Vaculčík
3. Slávia STU Artistic Swimming - JUDr. Marcel Blažo
4. TJ Slávia STU v Bratislave - Ing. Jana McDonnell
5. Športový klub AQUASPORT LEVICE - Ing. Marian Pavuk
6. Športový klub polície Modrí Draci Košice - JUDr. Ľubomír Myndiuk

3. Podnet na vykonanie kontrolnej činnosti HKŠ v sp. zn. č. 2023/14332:2-A9060
Podávatelia :
1. Plavecký klub ORCA SPORT - JUDr. Ing. Miroslav Chlípala, PhD.
2. Plavecký klub ORCA Bratislava - Mgr. Irena Adámková,
3. Športový klub polície Modrí Draci Košice - JUDr. Ľubomír Myndiuk
4. Slávia STU Artistic Swimming - JUDr. Marcel Blažo
5. TJ Slávia STU v Bratislave - Ing. Jana McDonnell
6. PavúčikSport Team - Ing. Marian Pavuk

Na vyššie uvedené podnety sme odpovedali a prijali všetky opatrenia k náprave ktoré nám
boli uložené. Je však potrebné poznamenať, že v roku 2023 sme boli opätovne ako NŠZ
najčastejšími podávateľmi u Hlavného kontrolóra športu zo strany vlastných členov, čo nie je
dobrá vizitka. Som presvedčený, že každá námietka sa dá riešiť diplomatickou cestou priamo medzi
oboma stranami sporu, resp. v zmysle Stanov SPF cez orgány spravodlivosti. Vo všetkých
prípadoch SPF zastupoval na základe poverenia advokát Prof. JUDr. Tomáš Gábriš, PhD., LLM.

RADA SPF A JEJ ČLENOVIA

V zmysle kompetencií prezidenta som ako predsedajúci riadil zasadnutia Rady SPF,
ktorých bolo v roku 2023 od januára do konca roka 15 a ďalších 5 bolo od januára do konca apríla
2024. Celkový počet Per rollam rozhodnutí v roku 2023 bolo 265 a ďalších 50 rozhodnutí od
januára do apríla v roku 2024. Súčasné riadenie SPF v zmysle Stanov je na dnešnú dobu
nesystémové, komisia ktorá bola Radou SPF poverená vypracovať návrh nových Stanov SPF
nepripravila relevantný materiál, s ktorým by boli stotožnení členovia Rady, nezastupovali záujmy
väčšiny členov v SPF a preto bola komisia rozpustená. Členovia VV Rady SPF sú dobrovoľnými
pracovníkmi bez nároku na odmenu, no výkon ich funkcie a zodpovednosť za prijímané
rozhodnutia, kde pracujeme s rozpočtom v celkovej sume 4,3 milióna Eur si vyžaduje pozornosť a
prácu takmer na dennej báze. Najviac práce má viceprezident pre plávanie - zvolávanie sekcie,
príprava materiálov, príprava a kontrola uznesení sekcie plávania, práca s 65% celkového rozpočtu
SPF ako aj zodpovednosť za uznesenia všetkých sekcií, čoho dôsledkom bolo vzdanie sa funkcie
viceprezidentky pre plávanie p. Kertésovej v marci 2023 z osobných dôvodov, táto nastúpila po
doplňujúcich voľbách 19.9.2022 a vydržala vo svojej funkcii pol roka. Funkciu viceprezidenta pre
plávanie prevzala najskôr na základe poverenia Rady SPF po riadnej Konferencii v máji p.
Moravcová, ktorá túto funkciu zvládala veľmi dobre do septembra, v auguste 2023 sa vzdala na
vlastnú žiadosť funkcie, z dôvodu poverenia Radou zastupovaním manažéra reprezentácie
v plávaní. Poverenie na vedenie sekcie plávania dostal opätovne prezident SPF pre zachovanie
kontinuity prác v najťažšej sekcii. V januári 2023 sa pre vážne zdravotné problémy vzdala členstva
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v Rade p. Kúkelová, členka Rady pre ekonomiku, ktorú po voľbách v máji 2023 nahradila p.
Ľubica Pšenková. V januári odstúpili všetci pôvodní členovia sekcie VSVP a vo februári ich
nahradili zástupcovia všetkých klubov s mládežníckym družstvom. V máji 2023 bol na návrh
väčšiny klubov odvolaný viceprezident vodného póla p. Pavol Borsig, poverenie viesť sekciu dostal
p. Štefan Šmihuľa.

BAZÉNY A ICH REKONŠTRUKCIA

V uplynulom období som absolvoval viacero rokovaní s primátormi miest a členmi Fondu
na podporu športu k výstavbe, prevádzke, resp. rekonštrukcii bazénov. Úspešné projekty sú
uvedené v tabuľke nižšie. Za najvýznamnejší projekt považujem Národné olympijské centrum
plaveckých športov v Košiciach, kde bolo investovaných na národnú infraštruktúru zo strany štátu
8,3 milióna Eur, mesto Košice investovalo viac ako 9 miliónov. Ide o 10 dráhový bazén
s vyplavovacím bazénom a tribúnou. Za významnú považujem aj investíciu do Krytej plavárne
Pasienky v Bratislave, ktorá prechádza komplexnou rekonštrukciou. Celkovo bolo z FNPŠ
investovaných takmer 18 miliónov na plaveckú infraštruktúru. Do roku 2019 boli bazény skôr
zatvárané.
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KONFERENCIE V ROKU 2023 a 24

V roku 2023 boli nasledovné Konferencie SPF:

1. Riadna Konferencia SPF , 4.5.2023 s programom ktorý bol prerokovaný, okrem bodov
17. Správa o činnosti prezidenta a výkonného orgánu za obdobie od predchádzajúcej
Konferencie a bodu 18. Výročná správa kontrolóra SPF.

2. Mimoriadna Konferencia SPF, 14.7.2023 s jedným bodom programu – schválenie
zmeny rozpočtu na základe rozhodnutia sekcie športu pri ministerstve ŠVVaŠ. Návrhy
na doplnenie programu, ktoré požadovali niektoré kluby a boli predmetom podania na
HKŠ neboli prerokované. Tieto boli na základe rozhodnutia v správe HKŠ presunuté na
Mimoriadnu konferenciu v roku 2023
V roku 2024 boli do Riadnej Konferencie 29.4.2024 nasledovné Konferencie SPF:

1. Mimoriadna Konferencia SPF , 23.2.2024, s programom ktorý bol určený na základe
podnetu členov v správe HKŠ. Konferencia nebola uznášania schopná, účasť – 8 o 14.00
hod., resp. 7 o 15.00 hod. prítomných delegátov

2. Opakovaná 1. mimoriadna Konferencia SPF, 22.3.2024 Konferencia nebola uznášania
schopná - 0, resp. 0 prítomných delegátov

3. Opakovaná 2. mimoriadna Konferencia SPF, 19.4.2024 Konferencia nebola uznášania
schopná - 0, resp. 0 prítomných delegátov

V roku 2024 vyrovnáme rekord v počte vyhlásených Konferencií SPF z roku 2022,
kedy bolo vyhlásených 5 Konferencií SPF. Okrem už vyššie spomenutých troch
neúspešných mimoriadnych Konferencií je zvolaná Riadna Konferencia 29.4.2024
a Volebná Konferencia 3.10.2024.

Na základe vyššie uvedeného si dovolím požiadať členov a delegátov Konferencie, aby
boli zodpovední k svojim kolegom a členom SPF a nepresadzovali svoje záujmy cez
opakované Konferencie, ale snažili sa riešiť svoje námietky prostredníctvom komunikácie
v rámci hnutia SPF a jej príslušných orgánov. Šetríte všetkým čas a hlavne peniaze
športovcov.

Dovolím si poukázať na doslova nezmyselnosť zvolávania opakovaných Konferencií,
po neuznášania schopnosti delegátov vždy najneskôr do 30 dní, ktoré nám určujú Stanovy
SPF.

PRÁCA V SEKCIÁCH

Hodnotenie práce sekcii – najviac práce si vyžaduje tradične sekcia s najväčším počtom
členov, ktorou je sekcia plávania, v marci 2023 ukončila činnosť Júlia Kertésová z osobných
dôvodov a od apríla 2023 bola poverená Radou SPF vedením sekcie, Martina Moravcová Valko,
ktorá si veľmi dobre počínala v tejto funkcii a popritom vykonávala od mája finančný audit celej
SPF, pre záchranu rozpočtu po júlovej nútenej zmene. V septembri však bola poverená ako
manažérka reprezentácie v plávaní a preto sa vzdala funkcie poverenej viceprezidentky. Z dôvodu
zachovania kontinuity a množstva práce, som bol opätovne poverený viesť aj sekciu plávania, čo
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mi zaberalo veľa času pri výkone funkcie prezidenta. Funkciu viceprezidenta plávania navrhujem
profesionalizovať, v opačnom prípade bude na uvedenej funkcii veľká fluktuácia, nakoľko výška
rozpočtu a množstvo práce si vyžaduje plateného človeka na osem hodín.

Sekcia vodného póla prešla v rokoch 2021-2022 zmenou systému personálneho obsadenia
VV, ktorý sa svojim zoštíhlením neosvedčil, došlo k zásadným názorovým nezhodám medzi
členmi VSVP a vedením klubov, čo vyústilo až do štrajku klubov, ktorý pozastavil súťaže až do
februára 2023, to vyústilo do vzdania sa členov VSVP 14.1.2023 a následnej voľby nových členov
sekcie, so zástupcov všetkých klubov ako tomu bolo predtým. Predseda sekcie Pavol Borsig bol na
riadnej Konferencii v máji 2023 odvolaný zo svojej funkcie a jeho miesto zaujal staronový
poverený viceprezident Štefan Šmihuľa. Práca v sekcii a hlavne v kluboch vodného póla sa jeho
príchodom výrazne upokojila a zmenila k lepšiemu aj zásluhou vhodnej personálnej obmeny
sekretariátu.

Sekcia diaľkového plávania pod vedením Miroslavy Dubčákovej pokračovala v spolupráci
s talianmi, vypracovali projekty World aquatics (FINA), kde získali financie vo výške 30 tis USD,
úspešne zorganizovali Európsky pohár a zorganizovali 6 kôl Slovenského pohára. Ako sekcia
s najnižším rozpočtom boli výrazne ovplyvnení júlovou zmenou rozpočtu v jednotlivých
kapitolách a preto sa snažili na Konferencii v máji 2023 vyrovnať percentuálny pomer financií od
štátu na úroveň sekcie synchronizovaného plávania, čo im neprešlo iba o dva hlasy.

Sekcia synchronizovaného plávania – prešla rovnako ako sekcia vodného póla po bývalých
turbulentných názorových a personálnych nezhodách výraznými zmenami. Veronika Strapeková
sa od svojho zvolenia do funkcie viceprezidenta v roku 2022 pustila so svojim novým tímom do
zásadných zmien vo fungovaní sekcie, zriadila odborné komisie vypracovali si štatúty komisií a
sekcie, urobili zmeny v smerniciach a výsledky nedali na seba dlho čakať. Vnútorné nezhody
zamenili za ozaj tímovú prácu a dosiahli historicky najlepšie výsledky na vrcholných podujatiach.
Synchronizované plávanie tak získalo opätovne popularitu aj na Slovensku a dievčatá začali
zbierať medailové priečky na vrcholných medzinárodných podujatiach. Zlepšenie nastalo všade,
vrátane rastu členskej základne, v tímovej a trénerskej práci. Moje osobné poďakovanie patrí
celému tímu pod vedením Veroniky Strapekovej, vyzdvihnúť chcem aj prácu Moniky
Thűringerovej, ktorá sa výborne zhostila nie len práce manažérky, ale aj hlavnej trénerky.

Za pozitívum tiež považujem zriadenie dvoch komisií a to komisie Masters, ktorej šéfuje
Braňo Hackel, ktorý zjednotil aktivity všetkých športov. Ako príklad uvediem ich spoločné
zasadnutia. Komisia Masters sa stala od januára 2024 nezávislou od sekcie plávania a prestala byť
závislá na jej financiách. Členské príspevky za členov Masters boli presmerované na ich
samostatný transparentný účet, nakoľko na ich činnosť nie sú financie zo strany štátu. Ďalšie
príspevky si zaobstarali zo štartovného. Je potrebné oceniť ich prvú finančne nezávislú
organizáciu M SR v Žiline, kde bola vysoká účasť domácich a zahraničných pretekárov a účastníci
nešetrili slovami chvály na ich organizáciu, za čo patrí pochvala komisii Masters a domácemu PSK
Žilina. Poďakovanie chcem vysloviť aj primátorovi mesta Žilina p. Petrovi Fiabáne, vďaka
ktorému sme získali zníženú cenu za prenájom. Masters plavci a vodní pólisti robia SPF
vynikajúcu reklamu na vrcholných podujatiach, kde zbierajú najcennejšie kovy. Rozšírili sme sa aj
o zimné plávanie, ktoré rovnako beží samostatne a vzorne reprezentuje našu SPF.
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Za nemenej dôležitú považujem zriadenú Komisiu športovcov, ktorá pracuje pod vedením
p. Moravcovej Valko a zastúpenie v nej majú športovci každej sekcie a komisie masters. Na členov
tejto komisie sa môžu aj anonymne obracať športovci, ktorí majú pocit že im bolo ublížené, resp.
ak nekonali správne tréneri, športoví odborníci alebo ktokoľvek z členov SPF. Pre posúdenie čo je
už za hranou slušnosti poslúži zverejnený Etický kódex SPF.

PRÁCA SEKRETARIÁTU SPF

Riadenie činnosti sekretariátu bolo v roku 2023 po rôznych turbulenciách veľmi náročné,
pribúdajú nám stále nové, časovo náročné pracovné úlohy, ktoré dostávame od ministerstva
ŠVVaŠ dnes CRaŠ, ale aj od HKŠ, kedy musíme často reagovať na rôzne kontroly nadriadených
orgánov, na základe podnetov našich členov SPF. Zamestnanci sekretariátu SPF sú často namiesto
práce v prospech reprezentantov a klubov vyťažovaní organizovaním viacerých vyvolaných
Konferencií, reagovaním na podnety sťažovateľov cez HKŠ, ktoré sú časovo limitované.
Sekretariát SPF je personálne aj finančne poddimenzovaný, čo má vplyv na motiváciu
zamestnancov, ktorí sú extrémne vyťažení, bez odmeny za nadčasy, 13 plat, či možnosti čerpania
dovolenky. Stav trvalého pracovného preťaženia následne vážne ovplyvňuje osobné vzťahy na
pracovisku a mám dôvodnú obavu, že ak budú delegáti Konferencie naďalej bez dôkladnej analýzy
znižovať rozpočet sekretariátu a neposilní sa personálne, bude udržanie kvalitných ľudí na
sekretariáte SPF nemožné. Delegáti Konferencie by si pri schvaľovaní rozpočtu mali uvedomiť, že
za zostavenie návrhu, ako aj čerpanie rozpočtu je v zmysle Stanov SPF zodpovedný prezident SPF,
ktorý spolu s voleným Výkonným výborom získal vo voľbách mandát od členov na túto činnosť.
Rozpočet sekretariátu je nastavený tak, aby pokrýval najnutnejšie zmluvne viazané činnosti
a prenájmy, zabezpečoval chod sekcií prostredníctvom zamestnancov, ktorí pracujú na základe
zmluvného pracovného vzťahu, kde nie je možné v zmysle zákonníka práce bezdôvodne znižovať
platy, resp. prepúšťať zamestnancov, ktorí vykonávajú svoju prácu v zmysle náplní práce. Aj počas
roka 2023 boli pravidelné, resp. mimoriadne porady sekretariátu, kde sa riešili aktuálne problémy
všetkých športov a ekonomického úseku SPF. Rezervu vidím v oblasti skladníka SPF, kde máme
skladové zásoby športového a technického materiálu v takom množstve, že si to vyžaduje človeka
na plný úväzok, opäť však narážame na finančné limity sekretariátu. Chcem touto cestou
poďakovať všetkým pracovníkom sekretariátu SPF, naša práca nie je viditeľná keď všetko klape, a
občas sa vyskytnú situácie, keď z rôznych objektívnych dôvodov nastane aj naše pochybenie, my
sme tiež omylní ľudia, ale snažíme sa chyby napraviť a vyvarovať sa ich.

SPOLUPRÁCA S PARTNERMI SPF

V oblasti spolupráce s prezidentmi národných športových zväzov a asociácií sme si aj
naďalej vzájomne vymieňali pozitívne aj negatívne skúsenosti z našej práce. Najčastejšie som
komunikoval s vedením atletického, resp. tenisového zväzu, ktoré sú nám príbuzné nie len
počtom členov, ale aj výškou štátnych dotácií. Stabilne máme veľmi dobrú komunikáciu
a spoluprácu so zástupcami strešnej organizácie športu, ktorou je SOŠV, vďaka ktorej vedeniu sa
nám podarilo získať rešpekt pri výstavbe a rekonštrukcii plaveckej infraštruktúry, ktorá postupne
dostáva iný rozmer vo všetkých regionálnych oblastiach a čerešničkou je prvé Národné olympijské
centrum plaveckých športov v Košiciach. Veľmi dobrá je naďalej aj aktívna spolupráca s vedením
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Olympijského tréningového centra XBS v Šamoríne, kde majú naši reprezentanti všetkých
plaveckých športov mimoriadne podmienky na tréningovú prípravu. Momentálne monopolné
postavenie jediného kvalitného bazéna v SR nám však opäť vysoko dvíha ceny v tomto stredisku
a my žiaľ nemáme zatiaľ lepšiu, alebo rovnakú alternatívu. Na výbornú hodnotím spoluprácu so
v strediskom Aquacity Poprad, kde sú po rekonštrukcii bazéna skvelé podmienky na
reprezentačné a vysokohorské sústredenia a stredisko môže taktiež slúžiť ako národné tréningové
centrum. Škoda že znížením hĺbky vody po rekonštrukcii bazén výrazne stratil na rýchlosti vďaka
väčším prúdom a preto naši reprezentanti vynechávajú súťaže v tomto zariadení. V oblasti
vodného póla pokračujeme v spolupráci s Národným vodnopólovým centrom v Novákoch, kde sa
pripravujú naše vodnopólové reprezentácie všetkých kategórií. Na jednotku hodnotím spoluprácu
s primátorom Košíc, kde po rekonštrukcii krytej plavárne, ktorá je už v úspešnom štádiu 6
mesačných prác, vznikne prvé Národné olympijské plavecké centrum, kde budú na jednom
mieste dva 50 metrové bazény, z toho jeden krytý 10 dráhový s WA rozmermi a druhý 8 dráhový
otvorený vzdialený 50 metrov. Ďalej jeden krytý 25 metrový vyplavovací bazén a dva
vodnopólové 33 metrové bazény, z toho jeden s celoročným využitím prostredníctvom
bublinového prekrytia a jeden pre letné využitie. Takýto komplex nemá na Slovensku, ale ani
v blízkom okolí konkurenciu a preto sa tu budú môcť organizovať aj veľké medzinárodné
podujatia hlavne vo vodnom póle a plávaní.
S vedením rezortného strediska VŠC Dukla máme nadštandardne dobré vzťahy a v roku 2024
získalo najsilnejšie obsadenie reprezentantmi za posledných 10 rokov. Po ukončení športovej
činnosti sa profesionálnym trénerom stal aj Tomáš Klobučník a naďalej je plateným trénerom
Matej Kuchár.
Za výbornú považujem spoluprácu s Národným športovým centrom, kde máme zaradených
viacerých mladých reprezentantov z individuálnych športov. Pod uvedené stredisko spadajú aj
reprezentanti TOP Tímu Slovakia, kde sa nám taktiež podarilo dostať svojou výkonnosťou najviac
reprezentantov od jeho vzniku a tým zvýšiť rozpočet zo štátnych zdrojov samozrejme účelovo
viazanými zdrojmi na konkrétnych reprezentantov.

Pokračovali sme v spolupráci s Fakultou telesnej výchovy a športu v Bratislave, kde máme
snahu o zavedenie systémového riešenia vzdelávania našich trénerov a športových odborníkov,
ako aj o spoločné zriadenie metodickej komisie, ktorá bude nápomocná pre všetky plavecké športy
v SPF. Taktiež pracujeme na zmene systému udeľovania licencií, ako aj na smernici pre
vzdelávanie trénerov a rozhodcov.

Fond na podporu športu – za rok 2023 sme podľa vyjadrenia jej riaditeľa boli
najaktívnejším národným športovým zväzom a získali sme najviac financií z celkového rozpočtu
na športovú infraštruktúru, konkrétne 18 miliónov z celkových 40 (viď. tabuľka na strane 7).

MÉDIÁ A PR SPF

V oblasti mediálneho zviditeľnenia SPF máme naďalej z finančných dôvodov iba jedného
pracovníka, máme však ponuky od niekoľkých profesionálov pôsobiacich v tejto oblasti so sídlom
v Bratislave, ich platové požiadavky však vysoko prekračujú naše rozpočtové krytie. V súčasnosti
majú túto úlohu v náplni práce manažéri jednotlivých športov, ktorí dodávajú podklady pre
prezentáciu SPF PR manažérovi p. Pavelkovi. Rezervu vidím vo webovej platforme SPF, ktorá
nutne potrebuje pracovníka na plný úväzok, nakoľko všetky povinné informácie či už vo
zverejňovaní na našom webovom sídle, alebo v Informačnom systéme športu riešia zamestnanci
sekretariátu popri svojich pracovných povinnostiach a na prípadné opravy máme iba jedného
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externého pracovníka, ktorý je jedným z tvorcov tejto platformy, no nestíha pre jeho pracovnú
vyťaženosť. Bez dostatku financií na správu sekretariátu uvedené činnosti sú iba fikciou.

POZITÍVA A NEGATÍVA

Medzi pozitívum patrí, že Slovenská plavecká federácia patrí do TOP 5 najlepšie platených
národných športových zväzov na Slovensku a v roku 2023 stúpla naša členská základňa na
historicky najväčšie číslo 6 263 členov. Výsledkami v jednotlivých športoch na vrcholných
podujatiach sme dosiahli kvalitné umiestnenia najväčšieho počtu pretekárov v histórii
samostatnosti.
Za negatíva považujem nedostatok kvalifikovaných profesionálne platených trénerov v kluboch,
ale aj chýbajúci systém prípravy športovcov na stredných a vysokých školách. Ešte stále je
nedostatok bazénov a ich prenájom je pre väčšinu klubov z finančných dôvodov na Slovensku
limitujúci čo do hodín prípravy, ale aj dostatočného priestoru na kvalitnú prácu.
Verím že rok 2024 bude pre všetky športy úspešnejší, pre dosiahnutie tohto cieľa sa musíme
zomknúť všetci, športovci a tréneri v kluboch, v sekcii, v Rade SPF, ale aj všetci delegáti na
Konferencii. Prestaňme hľadať nepriateľov, podávať podnety na kolegov, rozbíjať kolektív pre
vlastné, zištné ciele. Máme potenciál byť úspešným, hrdým a obdivovaným národným športovým
zväzom.

ZÁVER A POĎAKOVANIE

Záverom mojej správy si dovolím požiadať všetkých delegátov Konferencie SPF na rok 2024 aby
schválili všetky predložené nosné materiály ako sú rozpočet a výročnú správu za rok 2023, úpravu
si vyžadujú aj Stanovy SPF v časti Konferencie, kde narážame na absurdné situácie, ktoré zaťažujú
nie iba vás delegátov, ale aj nás zamestnancov na úkor našej hlavnej práce.
V oblasti rozpočtu na rok 2024 predkladáme návrh, kde sme sa snažili po všeobecnom prianí
klubov navýšiť rozpočet na 20% percent v kapitole 11, čo by už malo byť hraničným maximom,
aby sme zachovali prioritný cieľ a úlohu športového zväzu – starostlivosť o úspešnú športovú
reprezentáciu na vrcholných podujatiach, za ktorú dostávame najviac financií. U sekretariátu SPF
– kapitola 13 z pôvodných 15% zníženie na 13% vychádza z reálnych potrieb a nákladov jeho
bazálneho zabezpečenia, v prípade prebytku budú financie presunuté pre potreby jednotlivých
športov.

Vážení členovia SPF, záverom mi dovoľte ešte raz zo srdca poďakovať všetkým za vašu
prácu (plavcom, trénerom, rozhodcom, rodičom, športovým odborníkom), bez vás by bola
akákoľvek moja snaha zbytočná. Je pre mňa obrovská česť a zodpovednosť zároveň pracovať pre
SPF. Dovoľte mi poďakovať všetkým členom SPF v kluboch, kolegom vo výkonných orgánoch
SPF, kolegom zo sekretariátu, trénerom a manažérom reprezentácií za váš aktívny prístup a teším
sa na našu ďalšiu spoluprácu.

Verím že prídete na Riadnu Konferenciu SPF 2024 v plnom počte a správne rozhodnete
o našom smerovaní !

V Bratislave 19. apríla 2024 Mgr. Ivan Šulek v.r. – prezident SPF
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Ján Krišanda – štátny tajomník, Ivan Šulek , Ivana Lange Dušan Kekety – minister CRaŠ

Michal Kraus XBS, Martina Moravcová, Antonio Silva -EA, Ivan Šulek, Ivana Lange, Jozef Liba SOŠV
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Jaroslav Polaček – primátor KE, Anton Siekel SOŠV, Ivan Šulek Husain al-Musallama – prezident WA

Obhliadka NOC KE, marec 2024 Štefan Ferenc TEHO KE, Ivan Šulek SPF a Jaroslav Poláček – primátor
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Európsky pohár v diaľkovom plávaní Šamorín 2024 zahájenie a nástup delegátov European Aquatics

ĎAKUJEM ZA POZORNOSŤ A SPOLUPRÁCU

V ROKU 2023
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